

植物医学

第4卷 第2期

总第20期

2025年4月25日出版

目次

• 专题综述 •

中国小麦条锈病生态调控技术研究与应用 陈万权 (001)

• 植物病害与病理 •

青海和甘肃两省小麦条锈菌越冬菌源群体毒性多样性分析 周小妹, 严浩浩,
高威正, 闫佳会, 侯璐, 康振生, 姚强 (012)

镰刀菌入侵烟草的土壤微生物群落及网络结构特征 崔志燕, 王瑛丽, 张永锋,
郭旭, 关泽宇, 胡炜, 代玉豪, 刘惠迪, 肖庆驹, 刘志永, 丁伟, 穆耀辉 (023)

烟草疫霉与茄科劳尔氏菌共存时烟草疫霉的生物学特性 王清, 汤梅,
蔡刘体, 周凤, 汪汉成, 章松柏 (036)

荧光假单胞菌 LSW-4 联合苗强壮对烟草青枯病的防控效果及促生作用 白建淞,
汪安斌, 刘知军, 瞿远军, 张贺翠, 陆宁, 丁伟 (045)

• 植物健康管理 •

濒危药用植物缙云黄芩扦插繁殖技术研究 刘怀, 李俊逸, 袁宣强, 李洪飞 (053)

微量元素对烟草质量的影响及管理对策 陈涛, 廖睿, 吕大树, 韩严竟, 吴彦霖,
徐宸, 李瑜, 范业晨, 卿龙豪, 王智, 杨大庆 (059)

土壤调理剂在作物土传病害防治中的功能作用 陈孟乐, 周再阳, 卢军, 易蔓,
罗杰, 王丹, 张琳丽, 李石力, 鄢敏 (067)

有机肥施用量对烟草农艺性状及产质量的影响 吕大树, 杨洋,
杨燕, 王璐, 杨大庆 (074)

• 植物虫(草)害与生态 •

入侵植物刺苍耳在干旱与半干旱区不同生境中的种群分布及危害特征研究 张萌,
张一凡, 刘忠权, 董合干, 陈宝雄 (081)

不同防控技术对重庆地区园林白蚁的防效 胡月, 吕志远, 周涵宇, 田立超 (091)

**JOURNAL OF SOUTHWEST CHINA
NORMAL UNIVERSITY
(PLANT HEALTH AND MEDICINE)**

Vol. 4 No. 2

Total No. 20

Apr. , 2025

CONTENTS

- Research and Application of Ecological Management for Control of Wheat Stripe Rust in China
..... CHEN Wanquan (001)
- Virulence Diversity of the Over-summering Population of *Puccinia striiformis* f. sp. *tritici* in Qinghai and
Gansu Provinces ZHOU Xiaomei, YAN Haohao, GAO Weizheng,
YAN Jiahui, HOU Lu, KANG Zhensheng, YAO Qiang (012)
- Network Analysis Revealed the Soil Microbial Community Related to Tobacco Root Rot Caused by *Fusarium*
..... CUI Zhiyan, WANG Yingli, ZHANG Yongfeng, GUO Xu, GUAN Zeyu,
HU Wei, DAI Yuhao, LIU Huidi, XIAO Qingju, LIU Zhiyong, DING Wei, MU Yaohui (023)
- Biological Characteristics of *Phytophthora nicotianae* under Co-culture with *Ralstonia solanacearum*
..... WANG Qing, TANG Mei, CAI Liuti,
ZHOU Feng, WANG Hancheng, ZHANG Songbai (036)
- Control Effect and Growth-Promoting Function of *Pseudomonas fluorescens* LSW-4 Combined with Seedling
Strengthening on Tobacco Bacterial Wilt BAI Jiansong, WANG Anbin, LIU Zhijun,
QU Yuanjun, ZHANG Hecui, LU Ning, DING Wei (045)
- Studies on Cutting Propagation Techniques of Endangered Medicinal Plant *Scutellaria tsinyunensis*
..... LIU Huai, LI Junyi, YUAN Xuanqiang, LI Hongfei (053)
- Effects of Trace Elements on Tobacco Quality and Management Strategies
..... CHEN Tao, LIAO Rui, LYU Dashu, HAN Yanjing, WU Yanlin,
XU Chen, LI Yu, FAN Yechen, QING Longhao, WANG Zhi, YANG Daqing (059)

Functional Role of Soil Conditioners in the Prevention and Control of Crop Soil-borne Diseases

..... CHEN Mengle, ZHOU Zaiyang, LU Jun, YI Man,

LUO Jie, WANG Dan, ZHANG Linli, LI Shili, YAN Min (067)

Effects of the Application Rate of Organic Fertilizer on the Agronomic Traits, Yield and Quality of Tobacco

..... LYU Dashu, YANG Yang, YANG Yan, WANG Lu, YANG Daqing (074)

Study on the Population Distribution and Harmful Characteristics of Invasive *Xanthium spinosum* Linn. in

Different Habitats of Arid and Semi-arid Regions ZHANG Meng, ZHANG Yifan,

LIU Zhongquan, DONG Hegan, CHEN Baoxiong (081)

Study on the Control Effects of Different Technologies on Garden Termites in Chongqing HU Yue,

LYU Zhiyuan, ZHOU Hanyu, TIAN Lichao (091)